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Ministar privrede Srbije Saša Radulović pozvao je danas investitore da učestvuju u privatizaciji preduzeća
u Srbiji.Radulović je na 13. Ekonomskom samitu Srbije najavio da će u Agenciji za privatizaciju u petak,
18.  oktobra  biti  predstavljena  lista  svih  preduzeća  u  portfoliju  Agencije  sa  njihovim  finansijskim
izveštajima.  Podaci  o  tim  preduzećima,  biće  dati  na  uvid  investitorima,  ali  i  sindikatima  i
radnicima.Radulović  je  rekao  da  će  ta  konferencija  imati  naziv  "Restart"  i  trebalo  bi  da  označi  novi
ekonomski početak Srbije. On je najavio da će u javna preduzeća biti uvedeno korporativno upravljanje i
rešen  problem  nagomilanih  dugova,  tako  da  se  ona  postave  na  zdrave  noge  i  više  ne  opterećuju
budžet.Dačić: Srbija kao magnet za investicije
Premijer Srbije Ivica Dačić izjavio je ranije danas, na otvaranju Samita, da je vreme da u Srbiji počne da
deluje magnet za privlačenje  investicija  i  izrazio spremnost Vlade da konačno postavi Srbiju na zdrave
osnove.
 
On je rekao da je u Vladi Srbije napravljen dogovor da se prispitaju sva najavljena zaduživanja i da je
proritet  zaustavljanje  spirale  koja  stalno  povećava  zaduživanje  i  budžetski  deficit,  a  ne  podiže  nivo
industrijske proizvodnje. 
 
  Srbija  je  dobro mesto  za  investicije,  Srbija  je  stabilna,  ima  dobre  odnose  sa  susedima,  ne  preti  joj
destabilizacija ni u političkom ni u ekonomskom, ni u bezbednosnom smislu  istakao je Dačić. 
On  je  upozorio  da  je  zbog  visokog  nivoa  budžetskog  deficita,  zaduženosti  i  konstantnog  pada  bruto
domaćeg proizvoda (BDP)  jasno da, ako se ne preduzmu opšte mere, može biti ugrožena  finansijska  i
sveukupna stabilnost zemlje i da može doći do procesa "koje niko neće moći da kontroliše".
 
Premijer Srbije je ocenio da su nove ekonomske mere vlade preduslov za
zaustavljanje ekonomskog sunovrata. Govoreći o prioritetima Dačić  je, pored ekonomije, naveo ulazak
Srbije u Evropsku uniju što pre, reforme i sprovođenje briselskog sporazuma, kao i rad na boljoj poziciji
Srbije u svetu.
 
 Bez popravljanja  slike o Srbiji  i  bez  jake Srbije u međunarodnom okviru nećemo moći da ostvarimo
nijedan od ciljeva  naveo je Dačić.

 
Da li je javna potrošnja velika ili je BDP mali?

Član Fiskalnog saveta Nikola Altiparmakov ocenio je danas da je javna potrošnja u Srbiji prevelika i da
ima  lošu  strukturu  jer  se  premalo  troši  na  investicije,  dok  je  direktor  Ekonomskog  instituta  Dragan
Šagovnović ocenio da je problem što Srbija ima nizak privredni rast i bruto domaći proizvod, a ne visina
javne potrošnje.

Altiparmakov je na Samitu istakao da je u narednim godinama neophodno da se javna potrošnja stavi od
kontrolu, odnosno da država počne da troši onoliko koliko zarađuje, za šta je ključno sprovesti strukturne
reforme.

To  podrazumeva  završetak  procesa  restrukturiranje  preduzeća,  sprovođenje  penzijske  reforme,  jer  je
Srbija po visini rashoda za plate i penzije negativan rekorder u istočnoj Evropi.

Altiparmakov se nije  složio  sa Šagovnovićem da  javnu potrošnju  treba posmatrati  samo u apsolutnom
iznosu,  ističući  da  se  ona mora meriti  prema  učešću  u  BDPu,  što  znači  u  odnosu  na  ono  što  zemlja
proizvodi.

Govoreći o kratkoročnim merama vlade za smanjenje budžetskog deficita, on je ocenio da postoji rizik da
mere koje se odnose na povećanu naplatu poreza i smanjenje sive ekonomije ne daju očekivani efekat,
pa će možda zbog toga u narednoj godini biti potrebne neke dodatne mere.
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Šagovnović  je  istakao da  javna potrošnja u Srbiji  ima visoko učešće u BDPu, ali u apsolutnom  iznosu
nije velika navodeći da je prošle godine ona bila 49,9 odsto BDPa, što je teorijski visoko, dok je prosek
zemalja evrozone, takođe, oko 49 odsto.
 Smanjenje javne potrošnje ne treba da bude prioritet već mere za rast BDPa  rekao je on.

On je napomenuo da je javna potrošnja po glavi stanovnika u Srbiji 1.900 evra, što je alarmantno nisko,
imajući u vidu da je to 7,5 puta manje nego u evrozoni, a više nego dvostruko manje nego u Hrvatskoj.

Šagovnović je ocenio i da se neopravdano stalno govori o potrebi smanjenja zaposlenih u državnoj upravi
i oblasti odbrane, gde  je učešće zaposlenih 1,6 odsto u odnosu na ukupnu populaciju, dok  je evropski
prosek tri odsto.

Vučković: Bez privrednog rasta u 2014.

Član  Fiskalnog  saveta  Vladimir  Vučković  ocenio  je  danas  da  se  sledeće  godine  ne  može  očekivati
privredni rast, ili da će on biti oko 0,5 odsto.
 Privrednog rasta neće biti, ili će biti do 0,5 odsto  rekao je Vučković na Samitu.

To,  kako  je  rekao,  neće  biti  rezultat  nedavnih  mera  koje  je  usvoijla  vlada,  veh  svega  onoga  što  je
urađeno, ili nije urađeno prethodnih nekoliko godina.
 I bez ovih mera taj rast bi izostao  kazao je Vučković i dodao da se ne mogu sagledati izvori rasta za
sledeću godinu, podsetivši da su ove godine to bili Fijat i poljoprivreda, dok su druge grane u recesiji.

Ni  budžetski  deficit  sledeće  godine,  i  pored  svih  napora,  neće moći  da  bude manji  nego  ove  godine,
odnosno biće oko šest odsto bruto društvenog proizvoda.
 Da nije bilo mera vlade, deficit bi mogao biti  i osam ili devet odsto BDPa u 2014. Bez mera imali bi
veći deficit, javni dug, a privredni rast bio bio oko nule  istakao je Vučković.
 

Cvetković: Mere zakasnele, efekti precenjeni
Bivši premijer Srbije Mirko Cvetković  izjavio  je danas da su nove ekonomske mere vlade nedovoljne  i
zakasnele najmanje godinu dana. On je na Samitu kazao i da su efekti nekih mera precenjeni, posebno
kad je reč o smanjenju subvencija i suzbijanju sive ekonomije.
  Aktuelna  fiskalna  politika  neprimerena  je  i  ako  se  ne  promeni  preti  da  ugrozi  finansijsku  stabilnost
države  upozorio je Cvetković.
On je rekao da reforme nisu dovoljno obuhvatne ali da je dobro što ih je vlada započela i da je važno što
u tome ima podršku javnosti.
Prema  njegovim  rečima  za  manje  od  15  meseci  napravljena  je  jedna  petina  aktuelnog  javnog  duga
Srbije, navodeći da  je  reč o 3,7 milijardi  evra. Bivši premijer  je  istakao kao problem nedovoljan priliv
investicija i ocenio da je neostvariva procena rasta bruto domaćeg proizvoda od dva odsto u ovoj godini.
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Nova vizija ekonomske budućnosti
Ekonomski samit Srbije posvećen stvaranju nove vizije ekonomske budućnosti održava se danas i sutra u
Beogradu,  a  glavne  teme  skupa  su,  između  ostalog,  problemi  u  oblasti  makroekonomske  stabilnosti,
nezaposlenost, reforma javnog sektora, članstvo u EU i privlačenje stranih investicija.
Ovogodišnji samit  je organizovan pod pokroviteljstvom Agencije za strana ulaganja  i promociju  izvoza,
Ekonomskog instituta i Saveta stranih investitora u Srbiji.
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